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Uitgestelde zorg inzake medische ingrepen  -  Stand van zaken

De Onafhankelijke Ziekenfondsen maakten een analyse over de impact van de COVID-
19-pandemie op chronisch zieken. Hun vaststellingen zijn - zoals eerder in de commissie 
Welzijn, Volksgezondheid en Gezin aan bod gekomen - dat er minder fysieke consultaties 
waren, maar dat die deels opgevangen zijn door teleconsultaties. Er is minder antibiotica 
voorgeschreven voor chronische patiënten. En het aantal ziekenhuisopnames is ook sterk 
gedaald.

De Onafhankelijke Ziekenfondsen pleiten daarom voor een pandemieplan waarbij 
duidelijk wordt wat wel en niet kan worden opgeschort voor mensen met chronische 
aandoeningen. En bovenal moet deze doelgroep goed geïnformeerd worden over de 
risico’s van te late behandelingen.

In het antwoord op een mondelinge vraag (nr. 3279) over uitgestelde zorg binnen de 
Vlaamse ziekenhuizen stelt de minister dat het HTSC-comité (Hospital & Transport Surge 
Capacity) samen met de dienst Audit Ziekenhuizen van het RIZIV, de federale 
overheidsdienst Volksgezondheid en het Federaal Agentschap voor Geneesmiddelen en 
Gezondheidsproducten (FAGG) een analyse aan het maken is over o.m. de opgebouwde 
achterstand inzake de non-covidzorg. Als deze studies afgerond zijn, zal men ze binnen 
de interministeriële conferentie bespreken en desgevallend bijkomende stappen zetten.

De Vlaamse overheid wil weten hoe groot de achterstand is binnen specifieke 
pathologieën. En zal in overleg met de ziekensector onderzoeken welke maatregelen het 
meest effectief zijn om de achterstand zo snel mogelijk in te halen.

1. Hoe kijkt de minister naar een pandemieplan voor chronisch zieken waarbij goed 
afgewogen wordt welke zorg al dan niet wordt uitgesteld? Wat is het standpunt van 
de minister?

2. Wat is de timing van de analyse over de opgebouwde achterstand inzake de non-
covidzorg die het HTSC-comité aan het voorbereiden is? Wat zijn de eerste 
resultaten?
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1. De Onafhankelijke Ziekenfondsen pleiten inderdaad voor een pandemieplan om te 
vermijden dat bij een toekomstige pandemie noodzakelijke zorg moet worden 
uitgesteld.

Tijdens de coronapandemie werd er vanuit de overheden steeds de nadruk op gelegd 
dat alle dringende en noodzakelijke zorg moest verder gezet worden. Dit waren ook 
de richtlijnen die vanuit het HTSC-comité werden bezorgd aan de ziekenhuizen. De 
arts/zorgverstrekker is hierin het best geplaatst om voor bv. de chronische patiënten 
te evalueren of en welke zorg er al dan niet kon worden uitgesteld en zijn patiënt 
hierover te informeren. 

Er werd ook wel vastgesteld dat de patiënten zelf de zorg uitstelden. Met de 
mediacampagnes hebben de overheden er bij de bevolking steeds op aangedrongen 
om de nodige zorg niet uit te stellen omwille van de coronacrisis, maar met hun 
zorgvraag naar hun zorgverstrekker te gaan.

Op vraag van het HTSC-comité heeft de dienst Audit Ziekenhuizen (een co-governance 
tussen de FOD Gezondheid, het RIZIV en het FAGG) een analyse gemaakt van het 
capaciteitsbeheer in de ziekenhuizen en de opgebouwde achterstand inzake non 
COVID zorg. 

Indien uit deze analyse zou blijken dat er voor bepaalde patiëntengroepen concrete 
maatregelen kunnen genomen worden en een pandemieplan hiervoor een oplossing 
zou bieden, dan zal er op dat ogenblik en in overleg met de sector en experten, 
onderzocht moeten worden op welke manier dit pandemieplan moet ingevuld te 
worden en welke maatregelen kunnen genomen worden op korte termijn en welke 
structurele maatregelen er nodig zijn.

2. Het rapport van de dienst Audit Ziekenhuizen wordt op dit ogenblik gefinaliseerd.  Er 
is een principieel akkoord dat de analyse en de resultaten van het rapport zullen 
vrijgegeven worden. Uit navraag bij de betrokken overheden blijft dat er op dit 
openblik nog geen exacte datum van publicatie is gekend.


